
Karel Kusák: 
Soutěže v atletických vícebojích na novodobých olympijských hrách a mezinárodních ak-
cích 
Posudek bakalářské práce 
 
 Autor si v úvodu své bakalářské práce položil několik cílů (s. 12): „sledovat vývoj de-
setiboje a sedmiboje na novodobých olympijských hrách, potažmo na mistrovstvích světa a 
mistrovstvích Evropy; charakterizovat moderní atletické víceboje; zaměřit se rovněž na způ-
soby bodového hodnocení vícebojů s důrazem na aktuální tabulky; sledovat vývoj světového 
rekordu v desetiboji i sedmiboji; plus představit významné osobnosti mužského i ženského ví-
ceboje“. Jak vidno, cílů si stanovil více než dost! 
 Jak se mu je podařilo naplnit? 
 Práci rozdělil podle úzu užívaného na FTVS UK, tj. na teoretická východiska a na 
deskriptivně analytickou část.  
 V teoretickém úseku podává stručnou historii jednak atletiky, jednak vícebojů na olym-
pijských hrách, mistrovstvích světa, mistrovstvích Evropy a dalších kontinentů. Následuje tzv. 
„čistá“ teorie, tj. charakteristika desetiboje pro muže a sedmiboje pro ženy, dále faktory ovliv-
ňující výkon ve vícebojích a etapy sportovní přípravy vícebojařů. Za přínosné považuji přehled 
vývoje bodovacích tabulek, a to od počátků moderních vícebojařských disciplín až do součas-
nosti.   
 Části deskriptivně analytické dominuje zaměření na analýzu výkonů na olympijských 
hrách a mistrovstvích Evropy a k tomu příslušející vývoj světových rekordů v jednotlivých ví-
cebojích. Autor zde účelně dokumentuje svá tvrzení řadou pečlivě zpracovaných grafů!  
 Práce je zakončena krátkými medailonky významných vícebojařských osobností, vy-
braných podle jasně formulovaných kritérií (desetibojaři s výkony nad 8700 bodů, sedmibo-
jařky s výkony nad 6800 bodů). Tady si dovolím malou výtku, že autorovo přísné dodržování 
těchto kritérií bylo příčinou, že se do výběru nedostali takoví vynikající čeští vícebojaři posled-
ních desetiletí, jako byli Robert Změlík či Denisa Rosolová a Eliška Klučinová. 
 
Závěr: Předložená práce splňuje požadavky kladené na bakalářské práce na FTVS UK. Osobně 
oceňuji skutečnost, že autor ji v době mé delší zdravotní indispozice zpracoval z valné části 
samostatně. I to je důvod, proč práci Karla Kusáka doporučuji k obhajobě.  
 
V Praze dne 16. června 2024 
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